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-PROJEKT- 

Protokół nr 8/24 

z VIII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego VII kadencji 

odbywającej się w siedzibie Sejmiku Województwa Łódzkiego 

 przy ul. Roosevelta 15 w Łodzi 

w dniu 26 listopada 2024 r. 

Początek obrad: godz. 15:00 

Punkt 1 

Otwarcie VIII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Otwieram VIII sesję Sejmiku Województwa Łódzkiego w dniu 26 listopada 2024. Po sprawdzeniu obecności 

stwierdzam kworum dzisiejszych obrad.  

Witam panią Marszałek Województwa Łódzkiego, Zarząd Województwa Łódzkiego, radnych Sejmiku 

Województwa Łódzkiego, skarbnika, dyrektorów i pracowników Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Łódzkiego oraz wszystkich przybyłych dzisiaj gości na nasze obrady.  

Punkt 2 

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Bardzo proszę kluby o zgłoszenie kandydatów do pracy w komisji. Bardzo proszę radnych Koalicji Obywatelskiej 

jako pierwszych.  

Maciej Sulgan (Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska)  

Dziękuję pani przewodnicząca. W imieniu Klubu Radnych Koalicja Obywatelska chciałbym wskazać dzisiaj pana 

Macieja Riemera do pracy w Komisji Uchwał i Wniosków.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Czy pan radny wyraża zgodę?  

Maciej Riemer (radny SWŁ)  

Zgadzam się.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o wskazanie swojego przedstawiciela Klubu Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe  

i PL 2050.  

Adam Nowak (Przewodniczący Klubu Radnych PSL-PL 2050)  

Dziękuję pani przewodnicząca. Klub Radnych PSL-PL 2050 na dzisiejszej sesji do Komisji Uchwał i Wniosków 

wskazuje koleżankę radną Agnieszkę Ryś.  
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Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Czy pani radna wyraża zgodę. Czy pani marszałek wyraża zgodę?  

Agnieszka Ryś (radna SWŁ)  

Wyrażam zgodę.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Proszę o wskazanie kandydata w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, pan 

przewodniczący Piotr Adamczyk.  

Piotr Adamczyk (Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość)  

W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam panią radną Beatę Dróżdż.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy pani radna wyraża zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków?  

Beata Dróżdż (radna SWŁ)  

Tak, wyrażam zgodę.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Tym sposobem do Komisji Uchwał i Wniosków dzisiaj zostało wskazanych troje radnych. Pan radny 

Maciej Riemer, pani radna Agnieszka Ryś, pani radna Beata Dróżdż. Dziękuję bardzo. 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z VII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Zgodnie z Regulaminem Sejmiku Województwa Łódzkiego § 9 ust. 8 protokół z VII sesji znajdował się do wglądu 

w kancelarii sejmiku oraz został wyłożony w miejscu obrad w punkcie recepcyjnym przez rozpoczęciem sesji. Do 

tej chwili nie słyszałam żadnych uwag do protokołu. Rozumiem, że protokół został przyjęty.  

Punkt 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Szanowni Państwo Radni!  Zgłaszam wniosek zdjęcia z porządku obrad punktu 5.1. tj. rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie kierunków działania Zarządu Województwa Łódzkiego w celu utworzenia Zielonego Pierścienia Aglomera-

cji Łódzkiej (Druk Nr 5.1), z jednoczesnym wprowadzeniem w tym samym punkcie tj. 5.1. rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie zarządzenia łącznego rozpatrywania petycji (Druk Nr 5.1).  

Ta uchwała była procedowana na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Powiem pokrótce, że do uchwały, którą 

zdejmujemy wpłynęło 19 petycji, dlatego uznaliśmy, że trzeba się nad tymi petycjami pochylić, przeprocedować 

i wrócić do tej uchwały w późniejszym czasie. Bardzo proszę, proszę państwa czy macie jakieś uwagi do tej zmiany? 

Czy macie jakieś inne propozycje zmian?  

Nie widzę w takim razie bardzo proszę o przegłosowanie nowego porządku obrad.  
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Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Głosujemy nowy porządek obrad, jednocześnie zdejmując uchwałę..... Przepraszam, ale nie dyskutujmy. Dyrektor 

potwierdził, że to jest jak najbardziej prawidłowa procedura. Zmieniamy porządek obrad w jednym punkcie. Mamy 

przygotowane głosowanie?  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy pani mecenas ma coś do powiedzenia w tym punkcie? Którą wersję mamy przyjąć? Czy mamy głosować  

w jednym punkcie, o czym też jestem przekonana, czy w dwóch?  

Monika Popielarczyk (radca prawny)  

Szanowni Państwo! Każdy radny, w tym oczywiście pani przewodnicząca, ma prawo do zgłoszenia takiego wniosku  

o zmianę porządku obrad, jakie uznaje za stosowne. Pani przewodnicząca chce zastąpić uchwałę w pkt 1 i uchwałą 

o innej treści. I taki jest wniosek pani przewodniczącej i taki wniosek powinniśmy przegłosować o zmianę porządku 

obrad zgodnie z ustawą. Bo to jest wniosek pani przewodniczącej i to może być głosowane w jednym wniosku.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo pani mecenas. Bardzo proszę o przygotowanie zmiany porządku obrad.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Bardzo proszę, w takim razie zmieniamy porządek obrad.  

Przystępujemy do głosowania nad zmianą porządku obrad.  

Dziękuję bardzo. 17 głosów za 14 przeciw. Mamy nowy porządek obrad, dziękuję państwu bardzo.  

Punkt 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał. 

5.1. w sprawie zarządzenia łącznego rozpatrywania petycji. 

Ta uchwała jest po zmianie porządku obrad i została zaopiniowana pozytywnie na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę w takim razie proszę państwa. Przystępujemy do głosowania.  

17 głosów za, 14 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 brak głosu. Uchwała została przyjęta. 

         Uchwała Nr VIII/104/24 

5.2. w sprawie zmian budżetu i w budżecie województwa łódzkiego na 2024 rok w zakresie zadań własnych, pomocy 

finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego oraz zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

województwa łódzkiego na 2024 rok. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na: 

 Komisji Budżetu i Finansów, 

 Komisji Rozwoju Regionalnego, Gospodarki i Bezpieczeństwa, 

 Komisji Ochrony Zdrowia, Rodziny, Polityki Społecznej, 

 Komisji Nauki, Kultury i Sportu, 



4 
 

 Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Bardzo proszę, proszę państwa, czy ktoś chciałby zabrać w tym punkcie głos? Czy ma pytania? Bardzo proszę pan 

radny Piotr Adamczyk.  

Piotr Adamczyk (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo. Chciałbym tutaj zadać pytanie pani marszałek. Bo z tegoż projektu, z tych zmian, które mamy 

przedstawione, mamy zmniejszenia w takich zadaniach, które wydawałoby się dla nas są bardzo newralgiczne, które 

powinniśmy promować, na których nam powinno zależeć, bo dotyczą sektora, który jest sektorem w dużej części 

dominującym w naszym województwie. Mam na myśli tutaj wydatki związane z promocją rolnictwa.  

Jest to kwota 137  400  zł. Zmniejsza się tutaj planowaną liczbę wydarzeń. Myślę, że to jest droga, którą nie 

powinniśmy kroczyć. Zważywszy, że rolnictwo jeszcze raz powtarzam jest sektorem, który w naszym województwie 

powinien być promowany. I idąc dalej jeszcze bardziej w sukurs tych zmian jest również zmniejszenie wydatków na 

promocję tradycyjnych regionalnych wyrobów i żywności wysokiej jakości. Czyli również uderzenie w rolnictwo, również 

uderzenie w produkty, które są u nas wytwarzane. Nie promujemy ich na zewnątrz, więc rozumiem, że ten sektor nie 

stanowi dla nas jakiegoś priorytetu. Prosiłbym, żeby przedstawić wyjaśnienie, jeśli chodzi o te zmiany, które są 

proponowane?  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję. Bardzo proszę. Marszałek Joanna Skrzydlewska.  

Joanna Skrzydlewska (Marszałek Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, panie dyrektor Wysocka jeszcze raz udzieli odpowiedzi na te pytania, bo 

rozumiem, że te pytania padły już na komisji budżetu, jak dobrze kojarzę, więc rozumiem, że jeszcze raz udzielimy 

odpowiedzi na pytania, które już były w dniu dzisiejszym stawiane.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pani dyrektor.  

Eliza Wysocka (dyrektor Departamentu Promocji)  

Dzień dobry. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo! Wszystkie zaplanowane na ten rok zadania  

w ramach tych działań zostały zrealizowane. Powstały oszczędności, które w związku ze zmianami, które się pojawiły 

nie mogły być zrealizowane zgodnie z procedurami. Jeżeli chodzi o produkty tradycyjne, to jako oddzielna pozycja  

w budżecie przyszłorocznym, to nie będzie takiej oddzielnej pozycji. Natomiast wszystkie te zadania będą  

realizowane w dwóch pozostałych zadaniach, czyli promocja rolnictwa oraz promocja województwa.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo, pani dyrektor. Czy jeszcze jakieś pytania? Bardzo proszę pan radny Maciej Riemer.  

Maciej Riemer (radny SWŁ)  

Pani Przewodnicząca, Pani Marszałek! Gwoli uzupełnienia. Ten temat był omawiany na komisji budżetu, ja chciałem 

zwrócić uwagę panu radnemu i szanownemu sejmikowi, że ze względów księgowych pod koniec roku przesunięcia  

i zmniejszenia są rzeczą normalną, nie oznaczają ideologicznych zmian w kierunkach działania województwa 
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łódzkiego.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Pan radny Piotr Adamczyk. Bardzo proszę.  

Piotr Adamczyk (radny SWŁ)  

Dziękuję bardzo za odpowiedź. Nie wiem, w jakim trybie, ale to już na marginesie. Ja pytam się bardziej pani 

marszałek, bo ja słyszałem odpowiedź, która była mi udzielona, choć nie wszyscy słyszeli, więc warto też to byśmy 

usłyszeli wszyscy. Ja pani dyrektor słyszałem również to, że w tym roku nie było wydatkowane ani złotówki z jednego  

z tych działów. To też jest dość ciekawe. Ale też chcę dowiedzieć się odpowiedzi od zarządu, ponieważ to wyznacza 

kierunek, trend, który mamy zamiar realizować, czyli promocję rolnictwa. Czy on jest priorytetem w takim razie dla 

zarządu? Nie pytam pani dyrektor, bo pani dyrektor wykonuje budżet albo lepiej, albo gorzej, ale chodzi tutaj  

o odpowiedź zarządu i dlatego zadaje również to pytanie na sejmiku.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę pan marszałek Artur Bagieński.  

Artur Bagieński (Członek Zarządu WŁ)  

Pani Przewodnicząca, Pani Marszałek! Dla samorządu województwa zawsze był priorytet rolnictwo i tradycyjna 

żywność i dla nas również. W nowym budżecie planujemy wyjazdy targowe, Grune Woche logistyka Frankfurt  

i ekologiczne targi. Oprócz tego pamiętajmy, że w Poznaniu będzie wielkie wydarzenie w maju związane z prezydencją 

Unii Europejskiej i również tam będziemy się promować zdrową naszą żywnością. Z panem ministrem rolnictwa 

rozmawiamy o tzw. ryneczku zdrowej żywności w Warszawie wokół miejsca, które jeszcze lokalizacji konkretniej nie 

ma, ale w centrum Warszawy. Jesteśmy na bieżąco w tych rozmowach. Jeśli chodzi jeszcze o ryneczki tzw. 

marszałkowskie na terenie województwa będą nie tylko w Łodzi, ale w innych miastach byłych wojewódzkich, czyli 

Sieradz, Piotrków, Skierniewice, Kutno. Dziękuję.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pani radna Hanna Gill-Piątek.  

Hanna Gill-Piątek (radna SWŁ)  

Ja do pana radnego Adamczyka. W dalszej części sesji będzie zapewne informacja o realizacji czegoś, co wydaje się 

odbiegać od tego tematu, czyli Programu opieki nad zabytkami, który państwo przyjmowaliście i państwo 

realizowaliście w poprzedniej kadencji. Tam jest natomiast taki slajd pokazujący promocję tradycji regionalnych, 

również tych związanych z tradycjami kulinarnymi, z rolnictwem, żywnością. I są tam wyraźnie deficyty. Więc choćby  

z tego powodu, z tego czegoście państwo nie zrealizowali, powinniśmy być może te fundusze tutaj przenieść. 

Dziękuję.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Dziękuję. Bardzo bym prosiła, żebyście państwo nie odbiegali od tematu. Jesteśmy w sprawie zmian budżetu  

i w budżecie województwa łódzkiego na 2024 rok. Czy jeszcze ktoś ma pytania do tej uchwały? Nie widzę. W takim 

razie przechodzimy do głosowania.  

Dziękuję bardzo 17 głosów za 15 przeciw uchwała została przyjęta. 
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         Uchwała Nr VIII/105/24 

5.3 zmieniającego uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej województwa łódzkiego . 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na: 

 Komisji Budżetu i Finansów, 

 Komisji Rozwoju Regionalnego, Gospodarki i Bezpieczeństwa, 

 Komisji Ochrony Zdrowia, Rodziny i Polityki Społecznej, 

 Komisji Nauki, Kultury i Sportu 

 Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 Czy ktoś z państwa chce zabrać w tym temacie głos? Nie widzę. Dziękuję bardzo. W takim razie przechodzimy do 

głosowania.  

Dziękuję bardzo 17 głosów za, 15 przeciw. Uchwała została przyjęta.  

         Uchwała Nr VIII/106/24 

5.4 w sprawie zmiany nazwy jednostki budżetowej Biura Planowania Przestrzennego Województwa Łódzkiego w Łodzi 

oraz nadania jej statutu.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na Komisji Statutowo-Regulaminowej. Czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? Czy są jakieś pytania? Nie widzę. W takim proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo.  

17 głosów za, 15 przeciw. Uchwała została przyjęta.  

         Uchwała Nr VIII/107/24 

5.5 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej, przewozach autobusowych. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na Komisji Rozwoju Regionalnego, Gospodarki i Bezpieczeństwa.  

Czy macie państwo pytania w tym punkcie. Nie widzę. W takim razie proszę o przygotowanie głosowania. Dziękuję.  

32 głosy za, 1 nieobecny. Uchwała została przyjęta. 

        Uchwała Nr VIII/108/24 

5.6 w sprawie uchwalenia programu współpracy samorządu województwa łódzkiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2025 rok.  

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na: 

 Komisji Budżetu i Finansów,  

 Komisji Rozwoju Regionalnego, Gospodarki i Bezpieczeństwa, 
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 Komisji Ochrony Zdrowia, Rodziny i Polityki Społecznej, 

 Komisji Nauki, Kultury i Sportu, 

 Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

Czy ktoś chciałby zabrać tu w tym punkcie głos?  

Nie widzę. Bardzo proszę, przechodzimy w takim razie do głosowania.  

30 głosów za, 2 wstrzymujące, 1 nieobecny. Projekt uchwały został przyjęty.  

          Uchwała Nr VIII/109/24 

5.7. zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Tutaj w związku z rezygnacją pani marszałek Joanny Skrzydlewskiej, rezygnacją z członkostwa w składzie osobowym 

Komisji Budżetu i Finansów dokonuje się zmiany składu osobowego tej komisji. Rozumiem, że jest to po prostu 

spowodowane nadmiarem obowiązków. Nie widzę żadnych uwag. Bardzo proszę. Przechodzimy do głosowania.  

18 głosów za, 8 przeciw, 6 wstrzymujących się. Ustaliliśmy komisję w nowym składzie.  

         Uchwała Nr VIII/110/24 

 

Punkt 6 

Sprawozdanie z realizacji wojewódzkiego programu opieki nad zabytkami w województwie łódzkim na lata 2020-2023, 

studium 2022-2023. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Państwo radni otrzymali ten materiał na swoje urządzenia mobilne. Czy ktoś z państwa życzy sobie coś dopytać w tym 

punkcie? Nie widzę. W takim razie uznaję, że sprawozdanie zostało przyjęte.  

Punkt 7 

Informacja Marszałka Województwa o działalności Zarządu Województwa Łódzkiego  

w okresie między sesjami oraz Informacja o pracach Sejmiku Województwa Łódzkiego  

w okresie między sesjami. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Informacje z działalności zarządu w okresie między sesjami oraz informacja o pracy Sejmiku Województwa Łódzkiego 

zostały państwu przekazane na urządzenia mobilnej. Jeżeli nie macie pytań, na które odpowiedź udzielona byłaby na 

piśmie, to przechodzimy kolejnego punktu. 

Punkt 8 

Interpelacje i zapytania. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy kto chciałby zabrać w tym punkcie głos?  
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Nie widzę zgłoszeń.  

 

Punkt 9 

Komunikaty 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Mam dla Państwa Radnych  komunikat, że w ciągu najbliższych dni przekażemy państwu terminy komisji, które będą 

opiniowały budżet. Oczywiście uwzględniając wszystkie terminy ustawowe takie, które wskazują nam, jak ten budżet 

powinien być procedowany. Na pewno w tym tygodniu otrzymacie państwo te terminy, abyście mogli sobie ułożyć 

swoje obowiązki zawodowe do tego, jak będą spotykały się komisje. Czy macie państwo jeszcze jakieś zapytania w 

tym punkcie?  

Punkt 10 

Wolne wnioski. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Czy ktoś  z państwa radnych chce zabrać głos w punkcie Wolne wnioski?.  

Nie ma zgłoszeń do dyskusji. 

Punkt 11 

Zamknięcie VIII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego. 

Małgorzata Grabarczyk (Przewodnicząca Sejmiku Województwa Łódzkiego)  

Zamykam posiedzenie VIII sesji Sejmiku Województwa Łódzkiego.  

Koniec sesji godz.15.45 

Protokołowała: 

Agnieszka Sasiak 

 


